

# Assistant or Associate Professor in Finance

Company:

**ESDES**

Location:

**France / Lyon, Annecy**

Discipline:

Employment Type:

**Permanent Full-time**

Posted:

**06/03/2025**

Contact Person:

**If you wish to apply for this position, please specify that you saw it on AKADEUS.**

## Assistant or Associate Professor in Finance

### School Presentation

ESDES, the business school of UCLy (Catholic University of Lyon), holds the AACSB accreditation and EFMD accreditation for its Master in Management Program. ESDES is ranked 86st on Financial Times business schools ranking.

With two campuses (Lyon and Annecy), ESDES offers a broad range of business and management programs at undergraduate (bachelors) and graduate levels (MiM, MSc). As part of UCLy, ESDES also offers double degree programs with the Faculty of Philosophy and the Faculty of Science.

Based on distinctive values, ESDES trains students to become responsible and committed managers who innovate and implement actions for the sustainable performance of companies.

Faculty is highly qualified and international (37%, 15 nationalities). Our faculty members are dedicated to research that is transformative and impactful on four main areas:

- Social responsibility and ethical transformation of organizations
- Finance and corporate governance in a sustainable environment
- Economy and management of sustainable innovations
- Sustainable marketing and consumer insights

Lyon is the most attractive French metropolis at the time of the ecological transition, both for its living environment and for its economic dynamism.

Please visit the website for further details about the [school](#) and the [research center](#).

## Job description

The department of Finance is seeking to fill in two faculty positions to maintain and develop its reputation for excellence in research and high-quality teaching.

In view of its current development, ESDES is opening 1 full-time position as

- International Finance, Accounting

The main responsibilities of the appointee include the following:

- Conducting research and publishing in journals in the FNEGE/ABS lists,
- Teaching in various levels using innovative pedagogy (French & English) - **Speaking French is mandatory for this position. Indeed, most of the courses will be given in French.**
- Capacity to coordinate courses
- Engage and participate in ESDES's activities and school life

## Job qualifications

Candidates should hold a Ph.D. from a leading institution (accredited AACSB or EQUIS) and have an established record of excellence in teaching (English and French) and research within the advertised discipline.

## Application

If you feel the positions correspond to your profile, please apply by sending us the following:

- Curriculum vitae, including 2 references for contact
- Cover letter
- List your main published papers ranking using FNEGE and ABS quality guides
- Attach 1 or 2 main publications or communications.
- PhD Report and copy of your PhD diploma (or certificate of achievement).
- Teaching evaluations

## Job details

Full time position (CDI)

Remuneration will be based on the applicant's academic qualifications and experience

Successful candidates will be located in our Lyon Campus with some teaching assignments potentially on the Annecy campus.

## Contact

Applications must be sent by email before **March 21st** to [esdes.diracademique@univ-catholyon.fr](mailto:esdes.diracademique@univ-catholyon.fr). For further details, feel free to contact the Academic Affairs office, [esdes.diracademique@univ-catholyon.fr](mailto:esdes.diracademique@univ-catholyon.fr). The position should be filled by September 2025.

---

## Présentation de l'Ecole

L'ESDES, la Business School de l'UCLy (Université Catholique de Lyon), est accréditée AACSB et

EFMD pour son programme Master Management. L'ESDES est classée 86ème dans le classement des écoles de commerce du Financial Times.

Avec ses deux campus (Lyon et Annecy), L'ESDES offre une large gamme de programmes en Gestion et Management de premier cycle (Bachelor) ou de second cycle (Master in Management, Master of Science). Intégrée à l'UCLy, l'ESDES offre également la possibilité d'un double diplôme avec le diplôme universitaire en Philosophie et celui en Sciences.

S'appuyant sur des valeurs fortes, l'ESDES forme ses étudiants à devenir des managers responsables et engagés, qui sachent Innover, Mettre en place des actions pour une performance durable des entreprises.

Le corps enseignant est très qualifié et international (37%, 15 nationalités). Nos enseignants sont dédiés à la Recherche et cherchent à avoir un fort impact dans quatre principaux domaines :

- Responsabilité sociale et transformation éthique des organisations
- Finance et gouvernance d'entreprise dans un environnement durable
- Economie et Gestion des innovations durables
- Marketing durable et aperçus des consommateurs.

Lyon est la métropole française la plus attractive au regard de la transition écologique, tant dans son cadre de vie que dans son dynamisme économique.

Pour plus d'informations, n'hésitez pas à consulter le site internet [school](#) et du [research center](#).

## **Description du poste**

Le département Finance, Accounting and Economy recrute deux enseignants pour maintenir et renforcer son excellence en recherche et son enseignement de haute qualité.

Au vu de son développement actuel, l'ESDES ouvre 1 poste d'enseignant-chercheur à temps plein en Finance internationale et Comptabilité.

Les principales missions seront entre autres :

- Conduire la recherche et publier dans les journaux/revues répertoriés FNEGE/ABS,
- Enseigner à différents niveaux grâce à des méthodes pédagogiques innovantes (en français et en anglais) **La maîtrise du français est obligatoire. En effet, la plupart des cours se feront en français.**
- Capacité à coordonner des cours
- S'impliquer et participer aux activités de l'ESDES et à la vie scolaire.

## **Profil recherché / compétences requises**

Les candidats devront avoir obtenu un Doctorat d'une institution reconnue (accréditée AACSB ou EQUIS) et avoir eu une expérience confirmée dans l'enseignement (en anglais et en français) et faire de la recherche dans les disciplines visées.

## **Documents à transmettre**

Si le poste vous correspond, merci de postuler en envoyant les documents suivants :

- Curriculum vitae, avec deux contacts de référence

- Lettre de motivation
- Liste de vos publications des 5 dernières années (classement sous FNEGE et ABS)
- Vos publications - 3 maximum - les plus significatives
- Copie de votre diplôme de doctorat
- Rapport de soutenance
- Evaluations pédagogiques

### **Détail du Poste**

Temps plein (CDI)

Rémunération selon qualifications académiques et expérience du candidat.

Les candidats retenus seront basés sur notre campus de Lyon, avec quelques heures de cours éventuelles sur le campus d'Annecy.

### **Contact**

Candidatures à envoyer par email avant le **21 mars 2025** [esdes.diracademique@univ-catholyon.fr](mailto:esdes.diracademique@univ-catholyon.fr). Pour plus d'informations, n'hésitez pas à contacter la Direction Académique, [esdes.diracademique@univ-catholyon.fr](mailto:esdes.diracademique@univ-catholyon.fr). La date de prise des postes est pour septembre 2025.

Contact Person:

**If you wish to apply for this position, please specify that you saw it on AKADEUS.**